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§ 1   

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering 

1. Ordföranden Bo Sundin (M) och vice ordföranden Mia Päärni (S) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 26 mars 2014. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

6 februari 2014 justerades den 12 februari 2014.  
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§ 2  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken  
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§ 3  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § föräldrabalken (FB) 
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§ 4  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 8a § 2 st. föräldrabalken (FB) 
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§ 5  

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8a § 2 st. föräldrabalken (FB) 
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§ 6  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt 
ärende 
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§ 7  

Förnyad upphandling av reception, vaktmästeri och 
kontorsservice 
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§ 8  

Förnyad upphandling av handledningstjänster inom 
socialtjänst, förskole- och fritidsverksamhet samt 
äldreomsorg 
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§ 9  

Ordförandebeslut – Yttrande i enskilt ärende till 
Förvaltningsrätten i Stockholm 
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§ 10  

Ordförandebeslut - Yttrande i enskilt ärende till 
Förvaltningsrätten i Stockholm 
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§ 11  

Ordförandebeslut - Yttrande till Migrationsverket enligt 2 kap. 
15a § utlänningsförordningen (2006:97) med 
beteckningsnummer 10704612 
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§ 12  

Information om lex Sarah-utredning enligt 14 kap 6 § 
socialtjänstlagen 
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§ 13  

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Fredrik Jurdell, avdelningschef på socialförvaltningen, informerade om 

stadens insatser för utsatta EU-medborgare. 

 

Fredrik Jurdell redogjorde för lagstiftningen som reglerar EU-

medborgares rätt att uppehålla sig i ett annat medlemsland. Han beskrev 

också vilka insatser Stockholms stad med stöd av lagstiftningen kan 

erbjuda EU-medborgare som vistas i staden och som saknar resurser för 

att försörja sig. Genom Schengensamarbetet har medborgare i ett EU-

land rätt att fritt röra sig mellan unionens medlemsländer. Men den fria 

rörligheten innebär inte en villkorslös rätt att uppehålla sig i ett annat 

medlemsland. En EU-medborgare har rätt att vistas i ett annat EU-land, 

utan uppehållstillstånd, i tre månader. Efter tre månader får EU-

medborgaren stanna i det andra medlemslandet om denne har 

tillräckliga resurser för att försörja sig. Personen får inte vara en 

belastning för biståndssystemet i vistelselandet. Det är ursprungslandet 

som har det grundläggande ansvaret för att medborgarna klarar att 

försörja sig.  

 

Socialtjänsten har det yttersta ansvaret för människor som vistas i en 

svensk kommun. När en person kommer till Sverige från ett annat EU-

land utan att ha någonstans att bo eller någon inkomst ska socialtjänsten 

pröva om personen har ett akut behov av mat, logi eller hjälp att resa 

tillbaka till ursprungslandet. Samma regler och villkor gäller för alla 

som söker stöd från socialtjänsten. EU-medborgare särbehandlas inte på 

något sätt.  

 

Efter Rumäniens och Bulgariens anslutning till EU 2007 noterade 

socialtjänsten i Stockholms stad att allt fler EU-medborgare började 

komma till stadens öppna verksamheter för hemlösa. De flesta var 

friska vuxna personer utan missbruksproblem eller psykiatriska 

problem. De hade i första hand behov av hjälp till arbete och boende. 

För att försöka möta deras behov startades två nya verksamheter: 

Crossroads, som är en slags arbetsförmedling och Vinternatt, en form 

av tillfälligt boende där tillgången till sovplatser avgörs genom lottning. 

En ny daglig verksamhet som riktar sig till den här gruppen har också 

öppnats. Verksamheterna drivs av frivilligorganisationer, med stöd av 

Stockholms stad. De finns endast i innerstaden.  

 

Den situation som uppstått genom att EU-medborgare uppehåller sig i 

Stockholm utan att ha bostad eller försörjning är mycket svår att lösa. 

Socialförvaltningen saknar verktyg för att möta gruppens behov. En del 

EU-medborgare tycker att det är värt att stanna i Stockholm, trots att de 
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inte har rätt till insatser från socialtjänsten, utöver akuta insatser. De 

boplatser som finns på flera platser i Stockholm kan utgöra 

säkerhetsrisker och därför kan det vara nödvändigt att avhysa 

personerna som bor där. De personer som avhyses erbjuds hjälp att resa 

hem. Staden har förstärkt socialförvaltningens uppsökande verksamhet 

och socialjouren, som kan ingripa om någon far illa. Om barn far illa 

finns särskilda insatser att sätta in. Den uppsökande verksamheten nås 

via telefonnummer 08-508 25 673.  

 

Det handlar om en svår fråga som saknar enkla lösningar. Det finns 

EU-medborgare som uppehåller sig olovligt runt om i Europa. I våra 

nordiska grannländer ser situationen ungefär ut som i Sverige. 

Hemlandet har ansvar för sina medborgare och Stockholms stad har 

haft möten med rumänska myndigheter. Rumänien tar frågan på stort 

allvar men landet saknar resurser till långsiktiga lösningar. Frågan är 

allt för stor för Stockholms stad att hantera på egen hand, lösningar 

måste sökas på EU-nivå.  
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§ 14 

Uppföljningsrapport till nämnden i mars 2014 

Beslut 

Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport  

 
Ärendet 

Sammanlagt prognostiseras ett underskott om 7,5 mnkr före 

resultatöverföring och ett underskott om 8,0 mnkr efter 

resultatöverföring. Det prognostiserade underskottet, som i huvudsak 

finns inom äldreomsorgen och omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning, avser främst hemtjänst och kan hänföras till 

införandet av ett nytt ersättningssystem.     
 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 mars 2014. Dnr 1.2.1.-156-2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till socialdemokraternas 

särskilda uttalande.  

 

Redan i första kvartalet konstaterar förvaltningen att det med största 

sannolikhet blir underskott inom äldreomsorgen och omsorg om 

personer med funktionsnedsättning. Det nya ersättningssystemet inom 

hemtjänst och vård- och omsorgsboenden är i stora delar positivt, men 

det är olyckligt om respektive stadsdelsnämnd står ensamma med 

konsekvenserna. Som så många gånger forcerar majoriteten igenom 

stora förändringar utan att administrativt eller tekniskt stöd finns.  I det 

här fallet fungerar inte tidrapporteringen vilket gör att vi egentligen inte 

vet om inrapporterade timmar stämmer. Dock skriver förvaltningen att 

stadsdelsnämnden har möjlighet att söka kompensation för 

merkostnader som uppkommer, vilket vi förutsätter att man gör. Att 

man då också får den kompensationen från staden centralt hoppas vi är 

en självklarhet.  

 

Även ekonomiskt bistånd prognostiseras gå med underskott, vilket ser 

ut att främst bero på kostnader förknippade med anhöriginvandringen. 

Även här kommer vi med största sannolikhet få kompensationer för de 

kostnaderna. Tyvärr löser inte det de akuta problemen med 

bostadsbristen. 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 17 

 

 

  

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Det är oroväckande att de nya avgifterna för hemtjänsten har fört med 

sig ett underskott inom äldrevården på -12 miljoner och inom omsorg 

om personer med funktionsnedsättning på  – 5 miljoner utan att antal 

arbetade timmar har förändrats. 

 

Det nya ersättningssystemet gör att man går back med 17 miljoner!  

Det beror tydligen på att hemtjänsten till stor del sköts av anhöriga i 

vårt område och det nya systemet medför att man själv knappar in den 

tid man har arbetat i stället för att få betalt för beviljad tid som tidigare. 

Hur man ska komma tillrätta med detta är en stor utmaning och vi 

hoppas verkligen att man hittar en fungerande metod för registrering.  
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§ 15 

Kvalitetsgarantier för år 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner i ärendet redovisade kvalitetsgarantier för 

år 2014 för 35 enheter. 

 
Ärendet 

I detta ärende föreslås att stadsdelsnämnden godkänner kvalitetsgarantier 

för år 2014 för de 35 enheter inom förvaltningen med verksamhet som 

vänder sig till brukare och invånare. Enligt stadens kvalitetssystem ska 

de av nämndens enheter som vänder sig direkt till brukare ha en 

kvalitetsgaranti. Garantierna baseras på enheternas åtaganden utifrån 

kommunfullmäktiges och stadsdelsnämndens mål. Kvalitetsgarantin 

tydliggör verksamhetens innehåll för brukaren och var synpunkter och 

klagomål kan lämnas om man är missnöjd. Kvalitetsgarantierna och 

systemet för synpunkter och klagomål är en viktig del i 

förbättringsarbetet. Stadsdelsförvaltningen föreslår att nämnden 

fastställer kvalitetsgarantier för 2014 för följande enheter: 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-128-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 16 

Reviderad äldreboendeplan för region Västerort 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner reviderad äldreboendeplan för region 

Västerort i den del som berör Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd. 
 

Ärendet 

De fyra förvaltningar som ingår i region Västerort, Rinkeby-Kista, 

Spånga-Tensta, Hässelby-Vällingby och Bromma har i samarbete tagit 

fram en reviderad plan för boende för äldre. Planen innehåller en 

inventering av befintliga servicehuslägenheter och platser i vård- och 

omsorgsboende samt en bedömning av framtida behov. Förvaltningarna 

i Region Västerort gör en samlad bedömning som innebär att utbudet av 

vård- och omsorgsboende inom regionen är tillräckligt för att tillgodose 

behovet under de närmaste åren. Generellt kan dock sägas att platser 

som avvecklas i vård- och omsorgsboende behöver ersättas. Efterfrågan 

på servicehuslägenheter minskar och i regionen står många lägenheter 

outhyrda. Behov av upprustning finns för en del av de befintliga 

boendena, alternativt nybyggnation, för att tillgodose dagens 

myndighetskrav. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-103-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut.  

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till 

miljöpartiets förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Bo Sundin (M) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservation 1 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande.  
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Det är positivt att en samlad inventering görs i våra äldreboenden 

för regions Västerort. Ärendet beskriver behovet av att anpassa 

boendemiljön och göra olika renoveringar och upprustningar så att 

våra äldreboenden kan tillgodose den ökande äldrebefolkningen. 

Dock säger det inget om de verkliga behoven. 

 

I Rinkeby- Kista stadsdelsnämnd bor det cirka 4624 personer som 

är över 65 år. Dessa bor hemma eller på äldreboenden som idag 

finns i stadsdelen. Äldregruppen i vår stadsdel ser annorlunda ut 

beroende på ursprung, hälsa och funktionshinder. Stadsdelens 

äldre är mångkulturella vilket förvaltning och Stockholm stad 

vilket gör att behoven av inriktningar ser annorlunda ut. Ökningen 

av äldre kommer att vara störst i inom Rinkeby- Kista med 650 

äldre personer fram till 2040.  

 

Det är möjligt att vi kommer att ha äldreboenden så behoven är 

täckta, men värt att notera är att de flesta lever en mycket kort tid 

efter att ha fått plats på ett äldreboende. Frågan är varför man inte 

får en plats förrän i livets slutskede? Det är framförallt en fråga 

som man måste koppla till servicehusen. I t ex vår stadsdel står 

många lägenheter tomma liksom i resten av staden. Samtidigt 

inkom år 2013 så många som 790 ansökningar i Stockholm, från 

äldre som ville ha plats. 339 fick avslag!  

 

Då finns antagligen ett stort mörkertal, de som tror sig vet att de 

inte kan få en plats söker kanske inte ens. Biståndsbedömningen 

är helt enkelt alldeles för hård.  

 

Vi vill inte lägga ner ett servicehus till, utan vill i första hand göra 

de upprustningar som krävs för att lägenheterna ska bli 

ändamålsenliga och sedan se över biståndsbedömningen innan 

något sådant görs. Att man eventuellt bygger om en liten andel av 

lägenheterna till vård- och omsorgsboenden av olika slags som vi 

ser ett behov av är dock positivt. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) samt ledamoten Anki 

Erdmann (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 

gemensamt förslag till beslut enligt följande 

 

Att delvis anta förvaltningens förslag till beslut 

 

Att därutöver anföra att det finns stora behov av andra former av 

boende för äldre än de nu rådande där man ska bo i eget boende så 
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länge som möjligt och därefter få en plats på vårdboende i livets 

slutskede. Det behövs mellanformer. 

 

I samhället förs det allt oftare fram att det fattas och olika typer av 

mellanformer för äldre. Att få bo hemma så länge som möjligt är bra 

om man verkligen vill det men det skapar också en onödig otrygghet 

och ensamhet. När man ändrade sitt tankesätt till att alla ska bo hemma 

så länge lät det bra men så småningom slår pendeln över och man 

upptäcker att man gått för långt. Att i det läget avveckla servicehusen 

under förevändningen att det inte finns efterfrågan är absolut fel. Det 

handlar inte om efterfrågan. Det handlar om för hård 

biståndsbedömning. Om man har en biståndsbedömning som ger 

möjlighet till boende i servicehus bara om man har ett så stort 

vårdbehov att man genomsnittligt bara bor där några månader så kanske 

det kan framstå som att det inte finns någon men i själva verket finns 

det många som skulle vilja bo i servicehus om det var möjligt. När man 

skapade servicehusen var tanken att man skulle kunna flytta in där 

relativt frisk men i behov av närhet till sjukvård och trygghet. Då kunde 

man också ha nytta av gemenskapen i ett servicehus. Man kunde klara 

att flytta på äldre dar och acklimatisera sig. Om nu alla är så sjuka att 

man inte är särskilt kontaktbar så är det inte ett servicehus längre utan 

vård i livets slutskede.  

 

Vi vill ändra biståndsbedömningen och återupprätta servicehusen som 

trygghetsskapande boende för dem som har behov av det. Servicehus 

ska vara en mellanform och sådana saknas. 
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§ 17 

Lokal rutin för lex Sarah 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till lokal rutin 

för lex Sarah enligt bilaga 1.  

2. Omedelbar justering 
 

Ärendet 

Från och med den 1 juli 2011 gäller nya bestämmelser om lex Sarah i 

socialtjänstlagen (SoL) och i lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS). Förändringarna innebär bland annat att hela 

socialtjänsten, inklusive LSS, omfattas och att alla missförhållanden ska 

rapporteras, även om de inte är att betrakta som allvarliga. Bifogad lokal 

rutin för lex Sarah är utformad med utgångspunkt från 

kommunfullmäktiges stadsövergripande riktlinjer som baseras på 

föreskrifterna och de allmänna råden (SOSFS 2011:5) om lex Sarah. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-129-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 18 

Barnomsorg på obekväm arbetstid 

Beslut 

Att inrätta verksamhet på obekväm arbetstid enligt förslaget. 
 

Ärendet 

I kommunfullmäktiges budget för år 2014 anges att staden ska 

säkerställa att vårdnadshavare med fastställt behov av barnomsorg 

utanför stadens ramöppettider för förskola, 06:30-18:30, får det i 

enlighet med stadens regelverk. I Rinkeby-Kista finns idag ingen 

kommunal förskola med inrättad verksamhet för barnomsorg utanför 

stadens ramtider. Förvaltningen avser att disponera en avdelning på 

förskolan Solbacken, Dalhags förskolor, för omsorg sen kväll, natt och 

helg. Verksamheten planeras tillgodose vårdnadshavares behov av 

barnomsorg på obekväm arbetstid i hela stadsdelsområdet.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.5.-135-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin (M) samt tjänstgörande ledamoten Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Det är oerhört glädjande att vi ska fatta beslut om en nattisverksamhet i 

vår stadsdel. I en modern välfärdsstat är det ytterst viktigt att alla 

föräldrar får möjlighet att kombinera jobb och föräldraskap oavsett tid 

på dygnet. Enligt undersökningar jobbar allt fler småbarnsföräldrar på 

obekväm arbetstid och det är viktigt att vi möter deras behov. Nattis 

kommer att underlätta för familjer att kombinera förvärvsarbetande och 

småbarnsliv utanför de traditionella förskoletiderna. Ensamstående 

föräldrar avstår ofta från anställningar på obekväm tid för att det inte 

går ihop med förskoletiderna. Därför är nattis så oerhört viktig. Alla 

människor har rätt till egen försörjning och ett fungerande familjeliv. 

Arbetslinjen rör alla människor alla tider på dygnet! 

 
Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Det är glädjande att vi kommer kunna erbjuda barnomsorg även på 

kvällar och nätter framöver. Vi vet att många som bor i vår stadsdel 
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arbetar inom yrken där man inte jobbar 8-17 vilket gör frågan om 

barnomsorg problematiskt. I värsta fall kan det innebära att man måste 

säga upp sig från sitt arbete, vilket naturligtvis inte är acceptabelt. Vi är 

glada att detta äntligen kommer till stånd och ser fram emot att få höra 

hur det fortlöper lite längre fram, samt eventuellt se till att fler förskolor 

i stadsdelen erbjuder denna möjlighet. 

 
Särskilt uttalande 3 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Vi är jätteglada över det här beslutet. Antalet personer som arbetar på 

obekväma arbetstider har ökat med 25 procent till 1,75 miljoner den 

senaste femårsperioden. Många jobbar obekväma arbetstider i våra 

områden och detta kommer underlätta för många föräldrar.  
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§ 19 

Åtgärder med anledning av händelserna i Husby i slutet av 
maj 2013 

Beslut 

Skrivelsen besvaras med vad som redovisas i ärendet.  
 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden beslutade den 23 maj 2013 att överlämna skrivelsen 

”Händelserna i Husby” av Mia Päärni m.fl. (S) till 

stadsdelsförvaltningen för beredning. Dagarna innan skrivelsen 

upprättades hade oroligheter inträffat i Husby. Skrivelsen avslutas med 

tre frågor om vilka konkreta satsningar som planeras för att vända 

situationen i stadsdelen samt hur invånarna ska garanteras den hjälp och 

det stöd de har rätt till. Förvaltningen lämnar i ärendet en punktvis 

redovisning av ett tjugotal små och stora samt nya eller förstärkta 

insatser för boende i Husby. Insatserna har förvaltningen vidtagit, 

bidragit till eller kommer att vidta/bidra till. Redovisningen är uppdelad 

på insatser i samband med oroligheterna, under sommaren 2013 samt 

mer långsiktiga och förebyggande sådana som direkt eller indirekt 

syftar till att förhindra att ungdomar hamnar i utanförskap.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.6.-384-2013. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin (M) samt tjänstgörande ledamoten Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Alliansens kort- och långsiktiga arbete för att förbättra Järvaområdet 

inklusive Husby har på ett mycket bra sätt redovisats i förvaltningens 

svar. För Husbys del kan det vara på plats att dessutom redovisa 

följande: 

 

- Staden investerar genom Svenska Bostäder ca 500 miljoner per år 

på att renovera sina 5200 lägenheter i miljonprogrammets bostäder 

med start i Husby för några år sedan.  

 

- En vårdcentral, som drivs av Familjeläkarna, i nyrenoverade lokaler 

finns i centrum. Där utökas verksamheten med tandläkarmottagning 

från 2014.  
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- Husby träff nya fräscha lokaler erbjuder uthyrningsverksamhet, 

föreläsningar, datakurser, samhällsinformation, läxhjälp, 

arbetsträning för ungdomar och nyanlända, café – mötesplats. 

  

- Husbybadet, som även är ett äventyrsbad är ett mycket välbesökt 

och populärt bad. Bredvid badet ligger Husbyhallen, där innebandy, 

handboll och basket spelas.  Vi har även den moderna ishallen för 

konståkning och ishockey i samma område. 

 

- Det finns i dag 2 konstgräsplaner för fotboll mm, nämligen 

Kvarbacka IP vid Ungdomshuset Reaktor samt den nyligen invigda 

planen Husbytrean. 

 

- Berättarministeriet – Järva som finns i Husby är ett 

samverkansprojekt mellan ideella organisationer, näringsliv och 

kommun. Denna skrivarverkstad, som funnits 1 år för barn och 

unga mellan 8 och 18 år med placering i Husby bibliotek är en 

viktig del för att lyfta barnens läs- och skrivarförmåga.  

 

- Antalet arbetsplatser i serviceförvaltningen i Husby har 

fördubblats till 80 arbetsplatser 2013. Under 2014 kommer det 

ytterligare ca 80 nya arbetsplatser till Husby, när Micasa fastigheter 

flyttar hit.  

- Barn – och ungdomsverksamheter. Vi har under 2014 arbetat för 

att öka insatserna för ungdomar för att utveckla och främja våra 

ungdomars aktiviteter hela vårt stadsdelsområde och då inte minst i 

Husby.  

 

- Vi ser också vikten av att de boende känner att de kommer till tals 

och på ett demokratiskt och konstruktivt sätt kan påverka 

situationen och utvecklingen i området.  Vi uppskattar och vill 

uppmuntra fortsatta steg för konstruktivt samhällsengagemang från 

de boende som tagits i den riktningen. Den nyligen startade 

dialogen kring upprustning och utvecklingen av Husby Centrum 

tillsammans med Svenska Bostäder är ett exempel på detta. 

Flera personer i stadsdelen i arbete 

Vårt samarbete med Jobbtorgen, som varit framgångsrikt, utvecklas 

vidare för att få ännu fler människor i arbete och egen försörjning. 

Jobbtorgens fortsatta satsningar på unga och unga vuxna är viktigt för 
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vår stadsdel. 

Jobbchansen, ett samarbete med Djurgårdsandans Drive In 

verksamhet, jobbtorgen och stadsdelen, utbildar 90 arbetslösa (3x30st) 

ungdomar för jobb under 2014 i samarbete med DHL och ICA med 

flera företag. 

 

Projektet Merit fortsätter, vilket omfattat 106 ungdomar och förra året 

ledde fram till att 35 unga i Järvaområdet till jobb och egen 

försörjning. Projektet Fokus unga in för unga som inte går i skolan, 

arbetar eller erhåller socialbidrag satsas det vidare på (omfattade 27 

unga från Järvaområdet förra året). Stockholms stads 

ungdomsanställningar fortsätter under året (148 unga från 

Järvaområdet genomgick detta förra året) 

 

Ovanstående är delar av ett levande förbättringsarbete som vi ser fram 

mot att jobba vidare med och i samarbete med såväl boende som 

övriga aktörer i området också vill fortsätta att utveckla även 

kommande mandatperiod. 

 
 

Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till socialdemokraternas 

särskilda uttalande.  

 

Svaret på vår fråga om vilka insatser man satt in under 

händelserna i Husby i maj månad 2013 visar att flera insatser har 

satts in inom olika verksamhetsområden. Det är självklart positivt 

att det finns medborgarvärdar, ungdomsvärdar, fältassistenter och 

andra yrkesgrupper som snabbt kan ställa om och vara ute i 

stadsdelen när det är oroligt och att man kan utöka öppettiderna på 

t ex ungdomsgårdar. Samtidigt ska man komma ihåg att de stora 

insatserna gjordes av alla boenden i stadsdelen som var ute dag 

och natt på eget initiativ. Vi är fundersamma till uppräkningen av 

insatser som görs. T ex att feriearbetena skulle varit en 

förstärkning. I maj borde allt sådan redan varit planerat och 

pengarna som kom från det som hette Järvalyftet var vid det laget 

beslut.  

 

Det bli också tydligt att de långsiktiga åtgärderna lyser med sin 

frånvaro. Det är naturligtvis den politiska majoritetens ansvar, inte 

förvaltningens. Mycket av det som räknas upp är sådant som 

tidigare varit beslutat och skulle ha genomförts antingen av 

förvaltningen eller av helt andra aktörer i vilket fall som helst.  
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Det som eventuellt är en mer eller mindre direkt konsekvens av 

oroligheterna är att man har beviljat medel från stadsdelen till 

fryshuset för att de ska komma igång med sin verksamhet. 

 

Att Svenska Bostäder planerar att rusta upp Husby centrum, som 

är mycket eftersatt, kan inte ses som en följd av en satsning 

kopplat till oroligheterna som var. Att den politiska majoriteten la 

strukturplanerna på is bara för att de inte fick gehör för sitt förslag 

i exakt den utformning som den kom i är i allra högsta grad 

tveksamt. Det är verkligen hög tid för Svenska Bostäder att ta sitt 

ansvar för centrum i Husby. 

 

Den politiska majoriteten måste veta att om man på allvar vill 

göra något åt de utmaningar som finns så är det att ge våra skolor 

stabila förutsättningar att utvecklas, skapa arbetstillfällen för våra 

invånare och bygga bostäder som även de med lägre inkomster 

kan efterfråga. Där ser vi ingen förändring. 

 

Vi Socialdemokrater vill också belysa vikten av förebyggande 

insatser för våra barn och ungdomar i stadsdelen men även 

föräldrarna. Det handlar om långsiktiga insatser som skapar en 

trygg grund att utveckla vidare på, som barn till ungdom för att 

sedan träda in i vuxenlivet. Det handlar om framtidshopp och 

vision även för våra invånare i Rinkeby Kista. Det första man 

gjorde efter valvinsten 2006 var att montera ner all förebyggande 

verksamhet inom socialtjänsten som dessutom dragits med en 

alldeles för liten budget och haft minst sagt stora utmaningar 

under lång tid. Man la till exempel ned familjecentralerna. Nu 

försöker man på något sätt återskapa den verksamheten genom att 

erbjuda föräldrarådgivning. Fritidsverksamheter för 10-12 åringar 

samlokaliserades direkt med verksamheter för äldre ungdomar. 

Det finns många sådana exempel.  

 

Åtminstone två stadsdelsråd har bildats med olika föreningar i 

Husby och Rinkeby, vilket är positivt. Denna insats är en god 

kraft från föreningslivet vilket vi som socialdemokrater 

välkomnar. Precis som alla andra föreningar och organisationer 

som jobbar oförtröttligt för att göra sin stadsdel bättre. Det 

kommer inte vara en lösning på de utmaningar vi har i Husby utan 

ett komplement som berikar Husby. Till det måste det göras 

satsningar även från samhällets sida.  

 

Det är i slutändan politikerna som bär ansvaret för hur vårt 

samhälle utvecklas. Det är hög tid att vi, samtliga partier, ser att vi 

inte har tagit vårt ansvar fullt ut och börjar agera. Det behövs både 
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snabba och långsiktiga insatser. Den fysiska miljön behöver 

upprustas, förskolor och skolor måste få mer resurser, man 

behöver satsa på fritidsverksamheter för barn och unga, stöd till 

föräldrar, vuxenutbildning och sist men inte minst behöver fler 

människor få möjligheter att arbeta. Det är inte idéerna det är brist 

på, det är resurserna. 
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§ 19a 

Busstrafiken i Rinkeby – Hållplats Rinkeby allé 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden översänder skrivelsen Busstrafiken i Rinkeby – 

Hållplats Rinkeby allé, daterad den 20 mars 2014, till Stockholms 

läns landstings trafikförvaltning och till Stockholms stads 

trafikkontor. 
 

Ärendet 

Förvaltningen hade på nämndens uppdrag utarbetat ett förslag till 

skrivelse angående busstrafiken i Rinkeby daterad den 20 mars 2014. 

Skrivelsen var ställd till Stockholms läns landstings trafikförvaltning 

och till Stockholms stads trafikkontor. På grund av omläggning av 

trafiken i Rinkeby finns inte längre någon busshållplats i närheten av 

viktiga verksamheter som vårdcentral och närsjukhus. Förvaltningen 

föreslår i skrivelsen att berörda instanser skyndsamt vidtar åtgärder för 

att förbättra busstrafiken till korsningen Rinkeby allé/Rinkebysvängen.  

Dnr 1.6.-195-2014.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Bo Sundin (M) föreslog att nämnden skulle besluta att 

översända skrivelsen Busstrafiken i Rinkeby – Hållplats Rinkeby allé, i 

enlighet med förvaltningens förslag, till Stockholms läns landstings 

trafikförvaltning och till Stockholms stads trafikkontor. 

 

Nämnden beslutade i enlighet med ordförandens förslag.  
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§ 20 

Detaljplan för uppförande av 375 lägenheter, förskola och 
ungdomsgård i kvarteret Anholt m.m. i stadsdelen Kista (SDp 
2012-07311) 

Beslut 

1. Att delvis anta förvaltningens förslag till beslut, att tjänsteutlåtandet 

utgör svar på remissen 

2. Att därutöver anföra 

Vid kompletteringsbyggen är det viktigt att föra en dialog med de 

boende i området och respektera den befintliga stadsbilden. Detta 

understryks i vision Järva 2030.   

 

Bebyggelsen som föreslås i det senaste förslaget är långt mycket högre 

än de hus som ligger i närheten. För att öka projektets attraktivitet 

föreslår vi att man ska sänka de lägre husen med flera våningar. Både 

med hänsyn till de som bor omkring men också för att få en ljusare 

innergård vid höghuset än vad som föreslås av arkitekterna. För att 

kompensera lägenheter som planerades på hus runt höghuset kan man 

öka höjden på andra gul-blå mindre hus mot Järva-fältet, och på så sätt 

komma upp i samma antal lägenheter som initialt planerat dvs 375 

lägenheter.  

 

Dessutom så vill vi utmana arkitekterna med att fasaderna på det höga 

huset bör ha till exempel en klassisk Stockholms sekelskiftsarkitektur 

istället för den föreslagna släta ytan med puts. Framförallt önskar vi att 

man tänker om när det gäller utformningen av husen i anslutning till det 

höga huset, som idag ser ut som stora bruna kartonger. I kombination 

med höjden på husen upplever vi att det inte passar med befintlig 

bebyggelse. Vi önskar att ytterstaden får en mer spännande arkitektur 

och utformning som vi ser i många andra länder och i innerstaden. 

 

Byggherren föreslås också att se till att taket på höghuset blir 

tillgängligt för allmänheten så att man möjliggör för etablering av en 

mötesplats t.ex. ett café som en härlig oas med utsikt. 

 

För att undvika brist på parkeringsplatser vill vi att man möjliggör för 

fler besöksparkeringar som det redan är brist på i området.  

 

Nya bostäder behövs i ett växande Stockholm, så även kvarteret Anholt 

I. Det är en positiv utveckling av området om det görs på rätt sätt. Vi 

ser också positivt på att bebyggelse genomförs eftersom bostäderna 

som byggs blir hyreslägenheter och studentbostäder, som det är brist på 

i detta område. Tillskott av studenter i området tror vi kommer att 
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resultera i ett rikare stadsliv i hela området vilket är en angelägen fråga 

för vårt bostadsområde då allt hittills koncentrerats kring Gallerian. 

3. Omedelbar justering 

 
Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 6 februari 2014 bordlade 

nämnden ärendet Detaljplan för uppförande av 375 lägenheter, förskola 

och ungdomsgård i kvarteret Anholt m.m. i stadsdelen Kista (SDp 

2012-07311). Remisstiden är förlängd till och med den 21 mars 2014. 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag för två 

kvarter i Kista. Detaljplanen möjliggör uppförandet av ca 375 

lägenheter i flerbostadshus, varav ca 250 studentlägenheter och ca 125 

hyresrätter. Förslaget innehåller även en förskolebyggnad om fem 

avdelningar med tillhörande gård samt lokaler för en ungdomsgård i två 

våningar. Buss-gatan mellan Jyllandsgatan och Köpenhamnsgatan 

föreslås öppnas för övrig trafik. Förvaltningen har inget att invända mot 

det utställda för-slaget till detaljplan. Den enskilt drivna förskolan och 

nämndens ung-domsgård får nya och mer ändamålsenliga lokaler inom 

planområdet. De föreslagna åtgärderna på angränsande gatumark är väl 

anpassade till platsen. Stadsdelsnämnden saknar tillgång till ett antal 

lägenheter för personer med särskilt behov av stöd. Mot den 

bakgrunden anmäler förvaltningen behov av att få hyra 6-8 mindre 

lägenheter i det bostadskvarter som denna detaljplan omfattar. 

Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 januari 2014. Dnr 1.5.3.-91-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till socialdemokrater-

nas förslag.  

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att nämn-

den antagit moderaternas och folkpartiets gemensamma förslag till 

beslut.  
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Reservation 1 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki Erdmann 

(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget gemensamt förslag 

till beslut enligt följande.  

 

Att avslå förvaltningens förslag 

 

Att förslaget omarbetas enligt följande: 

 

- Minska höjden på huset runt det höga punkthuset med 3 

våningar 

- Ändra utformningen på de husen runt det höga punkthuset så 

det är mer estetiskt tilltalande och mer liknar de huset som 

planeras nedanför 

- Att den som får i uppdrag att bygga det höga punkthuset 

uppdras att se till att taket blir tillgängligt för allmänheten så att 

man möjliggör för etablering av en mötesplats t.ex. ett café  

- Att man tänker om när det gäller fasaden på det höga huset och 

ser till att det blir en annan utformning är den släta yta utan puts 

som föreslås 

 

Att därutöver anföra 
Dialog med de boende i området och respekt för områdets 

utformning är viktigt för alla kompletteringar av stadsbilden. 

Detta understryks i Vision Järva 2030. Vi ser inte att en dialog 

har skett i tidigt stadium i denna planprocess. 

 

Det är viktigt att grönytor sparas runt den planerade 

bebyggelsen för att inte avveckla parkstråket. Hänsyn till 

omkringliggande bebyggelse är viktigt när grönytor och 

obebyggd mark försvinner. Vi anser att exploateringsökningen 

sedan planprojektets start har genomförts utan en genomarbetad 

konsekvensanalys. 

 

Vi socialdemokrater vill belysa vikten av bostadsbyggande, 

särskilt hyresrätter och studentbostäder, eftersom det finns ett 

stort behov av dessa i vår Stad. Vi är medvetna att expansionen 

av bostäder behövs men att den också förändrar stadsbilden. Vi 

är också medvetna om att allmän plats nu kommer att användas 

till privat bruk. Det nya kvarteret kommer att bli ett 

bostadsbygge under fem till sex år vilket kommer att påverka de 

boende i närområdet med olika partiklar, buller, trafik och 

gånghinder.  
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En annan viktigt aspekt är den kringliggande bostadsmiljön som 

kommer att påverkas. De gröna kilarna, parkstråken och 

gångvägarna kommer att försvinna på grund av den hårda 

exploateringen. Det naturliga dagljuset kommer att förändras 

och det öppna luftutrymmet för de befintliga bostadsområdena 

går förlorade. 

 

Genomfartstrafiken kommer att öka vilket har konsekvenser i 

form av buller, mer bilar och osäkrare trafiksituation, då 

vägarna är smala. I området bor många barnfamiljer där barnen 

skall ta sig till Igelbäckskolan i ett mycket förtätat 

bostadsområde.  

En annan viktigt synpunkt är att eftersom marken man bygger 

på är lermark finns det också risker att närliggande bostäderna 

kommer att drabbas för fortsatta sättningar. 

 

Det nya bostadskvarteren Anholt och Ålborg har tyvärr inte 

förankrats hos de närboende och ingen dialog har funnits från 

början. Vi finner det viktigt att hänsyn tas till den befintliga 

bebyggelsen, hänsyn till boende, hänsyn till vår naturliga miljö 

eftersom planområdet ligger mitt i ett bostadsområde. 

Planförslaget verkar ha rusats igenom utan att ha genomarbetats 

ordentligt. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut enligt följande 

 

Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

 

Att man går tillbaka till den ursprungliga planen som man tidigare 

samrått om med lägre hus men möjligen med ett lite högre höghus om 

det utformas på ett attraktivt sätt.   

 

Miljöpartiet har precis som alla andra partier uppfattningen att det 

behöver byggas flera lägenheter och studentbostäder. Det är mycket 

viktigt. Bostadskön har fördubblats. Men det ska göras med omsorg, 

hållbart för framtiden och ske med varsamhet i våra grönområden. 

”Folk måste få tak över huvudet” försvarade sig arkitekterna på det 

samrådsmöte som ordnades för de boende i området som upptäckte att 

det område de samrått om tidigare plötsligt hade förändrats när ärendet 

kom till detaljplanering och ökat antal lägenheter från 250 till 375 i 

mycket högre hus.  Bristerna i den demokratiska processen upprörde 

många. 
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Även om det är bråttom att bygga så vinner ingen på att det byggs 

billiga fula hus. Inte ens Alliansen borde glädja sig åt att se stora 

hyreskaserner som monument över deras tid vid makten. Det kan ju 

inte bara handla om kvantitet utan om kvalitet. Det är väl inte nya 

miljonprogramshus vi vill lägga till utan inbjudande, vackra, 

välplanerade, energisnåla hus som de boende kan vara stolta över att 

bo i. En knäckfråga är hur den nya bebyggelsen möter den 

kringliggande byggnationen står det i protokollet från den 

byggnadsnämnd som gav arkitekterna uppdraget att klämma in flera 

lägenheter på samma område. Den frågan måste fortfarande lösas. 

 

Vi tycker inte att man ska göra en genomfartsgata i området med tanke 

på de skolor, förskolor och barn finns där. En genomfartsgata kommer 

att bli oerhört trafikerad inte bara av boende. 

 

Vi vill hålla nere mängden parkeringsplatser om möjligt. Varje plats i 

ett underjordiskt garage kan kosta mellan 150.000 och 225.000 kronor 

enligt information från Bygg Vesta. Det är bättre att lägga pengar 

husens utformning. Vi föreslår att man provar möjligheten att anrätta 

en bilpool i området. 

 

Den förväntade bullernivån på 57 decibel  (den tillåtna gränsen är 55 

decibel). Man bör komma under gränsen om husen blir lägre och man 

slopar genomfartstrafik.  Parkeringsplatserna för cyklar bör öka till 2 

per hushåll. 
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§ 21 

Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn samt kontroll 
av receptfria läkemedel 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Ändrade riktlinjer för tobaks- och 

folkölstillsyn samt kontroll av receptfria läkemedel” till alla 

stadsdelsnämnder och stadsledningskontoret. Stadsdelsförvaltningen är 

positiv till förslaget om ändrade riktlinjer för staden. Förvaltningen ser 

fördelar med att kontrollköp återinförs som möjlig metod för tillsyn.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.5.1.-790-2013. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att nämn-

den antagit förvaltningens förslag till beslut.  
 

Reservation 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut enligt följande 

 

Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Behovet av tillsyn och s.k. kontrollköp i stadsdelen när det gäller 

försäljning av tobak och folköl, samt receptfria läkemedel är väldigt 

viktigt. I det avseendet anser Miljöpartiet de Gröna att återinföra den 

kontrollmetoden är positivt och enligt med tillsynsansvaret som 

Stadsdelsförvaltningen/Stadsdelsnämnden har, särskilt när antal 

försäljningsställen har ökat i området. 

 

Däremot tycker vi i Miljpartiet de Gröna att Förvaltningens revidering 

med nya förslag d.v.s höjda priser borde vara ca. 50% lägre än de 
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föreslagna höjningarna om 300, 500, 800 och 1.000 kr.  Det är dock 

väldigt glädjande att Förvaltningen föreslår att kontrolluppgiften för 

receptfria läkemedel kvarstår som den är idag. 
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§ 22 

Förslag till strategi för att motverka hemlöshet i Stockholms 
stad 2014-2019 

Beslut 

1.   Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen 

2.   Omedelbar justering 

 
Ärendet 

Den föreslagna strategin fokuserar i första hand på hur socialtjänsten i 

Stockholms stad kan arbeta för att motverka hemlöshet. 

Vräkningsförebyggande arbete och tidiga insatser framhålls som 

särskilt viktigt. Målet för den enskilde är ett eget boende, och i 

avsaknad av det – och efter maximalt en månads akut hemlöshet – bör 

stadigvarande boendelösningar om minst sex månader erbjudas. 

Tidplanen för strategin är 2014-2019. Förvaltningen ställer sig positiv 

till införandet av strategin. Det behövs en stadsgemensam utgångspunkt 

för arbetet med hemlöshet och strategin utgör ett viktigt första steg. 

Förvaltningen har dock flera synpunkter av vikt, och bedömer att den 

stora hemlöshetsproblematik som Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 

har att hantera inte löses med hjälp av denna strategi. Förvaltningen 

förutspår vidare en ökning av kostnaderna när strategin implementeras. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.5.1.-791-2013. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag till beslut. 

 

Ledamoten Anki Erdmann (V) yrkade bifall till vänsterpartiets förslag 

till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 1 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande 

 

Att återremittera förslaget till omarbetning då vi bland annat saknar ett 

avsnitt om att barn inte ska kunna vräkas från sina hem, och en text om 

papperslösa och eu-emigranter.  

 

Vi är positiva till att man försöker motverka hemlöset i Stockholm 

stad. Men vi håller helt med förvaltningen när man tar upp att detta 

inte kommer göra så stor skillnad i våra områden  

 

På socialnämndens möte den 26 november reserverade sig Stefan 

Nilsson (mp) mot den här strategin på en rad punkter. Den första 

punkten är att strategin måste kompletteras med målet att inga barn 

skall vräkas. “Det har länge funnits en konsensus bland alla partier i 

både riksdag och Stockholms kommunfullmäktige att barn inte skall 

vräkas från sina hem. Detta är nu som bortblåst i förslaget för strategi 

för att för att motverka hemlöshet i Stockholms stad. Ingentings sägs 

om noll vräkningar av barnfamiljer, något som det tidigare funnits en 

bred samsyn om att det är ett viktigt mål. “   

 

”Ärendet bör återremitteras för omarbetning och komplettering med 

kvantitativa delmål, strategin måste kompletteras med målet att inga 

barn skall vräkas och vi vill också att ärendet remitteras till relevanta 

brukarorganisationer för synpunkter som skall beaktas i strategin.  

 
Reservation 2 

Ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag enligt följande 

 

1. Att delvis tillstyrka förvaltningens förslag. 

2. Att i övrigt anföra följande; 

 

Staden måste ha nolltolerans mot vräkning av barnfamiljer. Om det 

inte går att stoppa en vräkning i något enstaka fall måste det finnas en 

hög beredskap för att hjälpa familjen samt ge dem andra stödinsatser 

som de då förmodligen är i behov av. 

 

Lösningen på problemet med hemlöshet går inte att lösa genom de 

medel som socialtjänsten har till sitt förfogande.  Lösningen är i stället 

en helt annan bostadspolitik än den som den borgerliga alliansen 

driver.  Det behövs fler hyresrätter till rimliga hyror i Stockholm. 
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Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande.  
 

Hemlöshet är en svår och utsatt situation för en enskild människa att 

befinna sig i - ännu värre är det för familjer som hamnar i eller riskerar 

hamna i den, särskilt om det finns barn med i bilden. Just därför är 

arbetet med att förebygga och minska hemlöshet extra viktigt.  

 

Vi konstaterar att även då staden de senaste åren varit relativt 

framgångsrik i sitt arbete med att minska hemlösheten finns det ännu 

mycket kvar att göra.  

 

Vi tycker att det är bra att en strategi mot hemlöshet tas fram men 

instämmer samtidigt i förvaltningens synpunkter att frågan är större 

och mer komplex än vad som kan lösas med bara en strategi för i 

huvudsak socialtjänstens arbete. Detta dels då gruppen hemlösa inte är 

homogen utan innefattar människor med ofta väldigt olika 

omständigheter och förutsättningar men också för att utmaningarna 

med boende för alla kräver att byggandet av fler bostäder faktiskt 

startas och byggs färdigt inom rimlig tid.  

 

Vi vill lyfta fram vikten av förebyggande arbete även vad gäller 

hemlöshet samt peka på att såväl en god utbildning och ett arbete är 

faktorer som utgör visst skydd mot hemlöshet och alltså kan verka 

förebyggande. Det är därför ytterst viktigt även ur detta perspektiv att 

effektiva utbildnings- och jobbskapande insatser fortsätter att 

genomföras, uppmuntras och utvecklas - såväl i stadsdelen och 

kommunen som i Sverige som helhet. 

 

Vi vill avslutningsvis uppmärksamma en aspekt som inte berörs så 

mycket i ärendet, nämligen vikten av och det stora behovet av 

särskilda boenden för personer som har särskilda behov, exempelvis 

genom LSS-lagstiftningen. 
 

Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Vi vill tacka förvaltningen för det uppriktiga svaret till denna remiss. 

Det är viktigt att ta synpunkterna från Rinkeby-Kistas förvaltning till 

denna remiss på allvar. Som andra stadsdelar med stora utmaningar när 

det gäller hemlöshet kommer strategin snarare försvåra arbetet än 

underlätta. Om det blir så att strategin antas som den är, kan det 

innebära att våra stadsdelsnämnder plötsligt sitter med enorma 

kostnader, långt större än de man redan har, för att man måste anvisa 
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barnfamiljer till hotell, då de är långvarigt hemlösa. Det är kanske 

bättre än ett vandrarhem, men inte heller det är en bra lösning. Och 

vem ska betala hotellnotan? 

 

Att motverka hemlöshet utan att ha tillgång till bostäder är som de 

flesta säkert förstår omöjligt. Det vore bättre att börja där det verkligen 

gör skillnad. 
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§ 23 

Fossilbränsleoberoende organisation 2030 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Uppdragsbekräftelse - 

Fossilbränsleoberoende organisation 2030” till samtliga 

stadsdelsnämnder, facknämnder och bolag. Utredningen omfattar de 

varor och tjänster som staden upphandlar. Analysen visar att staden är 

på god väg att fasa ut det fossila bränslet, att en omställning till 

fossilbränsleoberoende organisation leder till marginellt ökade 

kostnader och att flertalet åtgärder kan vidtas för att minska 

klimatpåverkan. Förvaltningen har inget att invända mot den analys 

som genomförts eller till de åtgärdsförslag som ligger inom 

förvaltningens ansvarsområde, men instämmer med 

stadsledningskontoret att utredningen behöver kompletteras med en 

djupare analys, förankring och utbildning. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.5.1.-010-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordförande Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) yrkade bifall förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Anki Erdmann (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordförande Bo Sundin (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservation 1 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande 

 

Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 
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Att påpeka behovet av en central funktion under kommunstyrelsen för 

att driva och  samordna klimatarbetet i Stockholm och för att påverka 

andra aktörer att vidta åtgärder för att Stockholm skyndsamt ska kunna 

fasa ut de fossila bränslena. 

 

Att därutöver anföra följande. 

 
Miljöpartiet har länge drivit kravet att Stockholms stad ska ta fram och 

implementera beräkningsmetoder för kommuninvånarnas 

klimatpåverkan utanför stadens gränser i form av konsumtion och resor.  

Hittills har staden inte bedrivit något sådant arbete utan enbart räknat på 

de direkta utsläppen inom Stockholms geografiska gräns. Detta trots att 

nästan ingen produktion av mat och varor sker i staden, och alla 

transporter utanför kommun- och landsgränser utesluts.  

 

I arbetet med en fossilberoende organisation måste staden snarast gå 

vidare med att kvantifiera utsläppen av växthusgaser vid produktion och 

transporter. Det måste även tas fram uppgifter om de varor som staden 

upphandlar och kravspecifikationer för upphandling av varor som 

produceras i stort sett utan fossil energi. Det behövs en central funktion 

under kommunstyrelsen för att driva och samordna klimatarbetet i 

Stockholm och för att påverka regering, landsting och andra aktörer att 

vidta nödvändiga åtgärder för att Stockholm skyndsamt ska kunna fasa 

ut de fossila bränslena. 

 

Utredningen visar på att stadens förutsättningar för att bli 

fossiloberoende i stort vilar på vad andra aktörer i samhället gör för 

förändringar i riktning att bli fossilfria, samt att politiska beslut om mål 

för år 2030 genomförs enligt plan. Stadens beroende av omvärlden är 

tydligt, men det finns all anledning att skyndsamt vidta de åtgärder som 

ligger inom förvaltningens rådighet. 

 

Fortums mål om att bli klimatneutrala senast år 2030 innebär att stadens 

fjärrvärme då blir fossiloberoende. När det gäller stadens direkta 

energianvändning är det angeläget att snarast avveckla koleldningen i 

Värtan för produktion av fjärrvärme, att avveckla koleldade 

värmepannor, endast köpa in fordon och varutransporter som drivs med 

förnybara drivmedel etc. Förutsättningar för fossiloberoende bränslen är 

en viktig del och staden ska vara drivande i dessa frågor. 

Energieffektiviseringar är fortsatt viktiga för att minska behovet av 

biobränsle som kommer att bli en bristvara framöver.  

 

Elen som köps in är idag miljömärkt och har därmed inget eller måttliga 

utsläpp av koldioxid. Men det finns ett stort värde såväl miljömässigt 

som ekonomiskt att minska onödig elkonsumtion. Det är sannolikt även 
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helt nödvändigt. Byte till lågenergibelysning i stadens fastigheter bör tas 

med i förvaltningens uppdrag då många fastigheter idag har en äldre 

modell av belysning som drar mycket el. 

 

För delar av stadens verksamhet såsom skolor och äldreomsorg är inköp 

och hantering av livsmedel ett viktigt bidrag för stadens sammanlagda 

arbete till en fossilbränsleoberoende organisation. Det handlar främst 

om att köpa in livsmedel med totalt sett låg klimatpåverkan. En minskad 

andel av kött är mycket viktigt. Det är även betydelsefullt att minska 

svinnet av mat i alla led samt att samla in det svinn som väl uppstår för 

rötning till biogas.  

 

Staden bör därmed fokusera på att ta fram en kostpolicy som omfattar 

klimatutsläpp från livsmedel, anta ett mål om minskat svinn av mat samt 

anta ett mål om nära 100 procents insamling av stadens eget matavfall. 

Utöver detta är det fortsatt viktigt att minska behovet av uppvärmning 

och el i staden fastigheter genom energieffektiviseringar och byte av 

belysning. 

 
Reservation 2 

Ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande 

 

1. Att delvis tillstyrka förvaltningens förslag. 

 

2. Att i övrigt anföra följande; 

 

Visst är det en bra ambition att inta en ledande position när det gäller 

klimatarbetet. Dock förhåller vi oss skeptiska till att staden med 

nuvarande politiska ledning lyckas med detta. Fortfarande har de 

styrande till exempel stora problem med insamling av matavfall. Det är 

viktigt att minska svinnet och att ta till vara det som uppstår. Till stadens 

verksamheter som t.ex. skolor, barn- och äldreomsorg ska man köpa in 

livsmedel med låg klimatpåverkan. En minskad andel kött är en viktig 

del av detta.  

 

Under rubriken Personresor står det: Tjänsteresor görs med tåg om det 

är ett fullgott alternativ. Ordet fullgott öppnar för tolkningar och 

invändningar. Vi vill ha en starkare formulering som tydligt visar att 

endast i undantagsfall används annat färdmedel. 

 

Vid upphandling av till exempel hemtjänst kan staden ställa krav på 

miljövänliga transporter finns nämnt i texten. Följden av systemet med 

upphandlingar leder till att bolagen far både hit och dit med bilar. En 
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rationell hemtjänst utan allt bilfarande får vi om den drivs helt i egen 

regi.  

 

Val av byggmaterial med låg klimatpåverkan där så är möjligt står 

under rubriken Byggentreprenader. Bra! På sidorna 23 och 24 i bilagan 

nämns att både betong och stål orsakar höga utsläpp av växthusgaser. 

Trä förordar statsledningsledningskontoret, mellan raderna, i sitt bilagda 

tjänsteutlåtande. Vi vill också se att staden rekommenderar byggande av 

hus som helt producerar sin egen energi eller mer därtill. 

Verkningsgraden blir högre vid sådan produktion jämfört med till 

exempel fjärrvärme, som faktiskt förlorar avsevärd energi under 

transporten. 

 

Att analysera i vilken utsträckning fossila bränslen används för varor 

och tjänster … är i många fall omöjligt. … då det saknas klimatdata 

framtagna för enskilda varor och tjänster för stadsledningskontoret fram 

i sitt utlåtande. Ett bra och klarsynt konstaterande! Behovet av 

innehållsförteckningar över hur höga halter av växthusgaser som ligger i 

en produkt och tjänst kommer att växa framöver. Stockholm stad bör 

därför initiera start av ett arbete med att ta fram sådana data.  
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§ 24 

Patientsäkerhetsberättelse 2013 - Äldreomsorg 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna ok 

 
Ärendet 

Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den första mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas tillgänglig 

för den som önskar ta del av den. Äldreomsorgens medicinskt ansvariga 

sjuksköterska har i samråd med chefen för utförarenheten inom 

äldreomsorgen tagit fram underlag för patientsäkerhetsberättelsen 2013. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-104-2014. 

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Det är för alla organisationer viktigt att det finns tydliga strategier, mål 

och strukturer för verksamheterna som bedrivs inom ramarna för dem. 

I vissa fall, exempelvis när det gäller särskilt utsatta personer, är detta 

extra viktigt – inte minst för att säkerställa god kvalitet och 

uppföljningsmöjligheter. 

 

Det är därför glädjande att ta del av patientsäkerhetsberättelsen som 

finns för äldreomsorgen både för att det är tydligt och välskrivna men 

också för att de beskriver viktiga verksamheter som dessutom präglas 

av både god kvalitet och ett pågående förbättringsarbete. 

 

Vi vill framföra vårt varma tack till alla de duktiga och engagerade 

personer som arbetar inom äldreomsorgen. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till miljöpartiets 

särskilda uttalande.  

 

Vi är övertygade om att man lägger ner stor möda på 

patientsäkerheten. 
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Det kan tyckas mycket med 168 avvikelser när det gäller fall har 

rapporterats på 174 boende. Det är nog omöjligt att förebygga alla 

tänkbara möjligheter till fall och bara 5 fall ledde till frakturer. 

 

Men det finns många mediciner för äldre som orsakar yrsel, dålig 

balans och förvirring. Många äldre får så pass många mediciner att det 

är svårt att bedöma deras gemensamma verkan. Det är viktigt att man 

minskar antalet mediciner och att de gås igenom så att man inte lägger 

på nya utan kontrollera hela bilden.  Lugnande och ångestdämpande 

medel har ofta nackdelar som snurrighet och instabilitet och även 

smärtstillande medel. Vi hoppas att man verkligen anstränger sig att 

hitta rätt mediciner och ta bort onödiga sådana. Det kan minska antalet 

fall. 
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§ 25 

Patientsäkerhetsberättelse 2013 – Omsorg om personer med 
funktionsnedsättning och socialpsykiatri 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivare senast den första mars varje 

år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas tillgänglig för 

den som önskar ta del av den. Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är 

att underlätta för vårdgivare att ha kontroll över verksamhetens 

patientsäkerhetsarbete och för socialstyrelsen att utföra sin tillsyn. 

Enhetschefer och tillika verksamhetschefer enligt hälso- och 

sjukvårdslagen (HSL) 29§ och SOSFS 1997:98 inom Silkeborgs 

gruppbostad och Akalla social-psykiatriska boende, har i samråd med 

stadsdelsförvaltningens medicinskt ansvariga sjuksköterska (MAS) 

utarbetat patientsäkerhetsberättelserna för 2013. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-134-2014. 
 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Det är för alla organisationer viktigt att det finns tydliga strategier, mål 

och strukturer för verksamheterna som bedrivs inom ramarna för dem. I 

vissa fall, exempelvis när det gäller särskilt utsatta personer, är detta 

extra viktigt – inte minst för att säkerställa god kvalitet och 

uppföljningsmöjligheter. 

 

Det är därför glädjande att ta del av patientsäkerhetsberättelsen som 

finns för Silkeborg gruppbostad respektive Akalla socialpsykiatriska 

boende både för att det är tydligt och välskrivna men också för att de 

beskriver viktiga verksamheter som dessutom präglas av både god 

kvalitet och ett pågående förbättringsarbete. 

 

Vi vill framföra vårt varma tack till alla de duktiga och engagerade 

personer som arbetar inom funktionsnedsättning och socialpsykiatrin. 
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§ 26 

Verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Alla verksamheter inom äldreomsorgen följs upp årligen. 

Uppföljningarna omfattar alla driftformer, d.v.s. utförare i egen regi, 

entreprenörer samt privata utförare enligt ramavtal och kundvalssystem. 

Uppföljningen visar huvudsakligen god kvalitet i de processer och 

strukturer som ger förutsättning för att bedriva god och säker vård och 

omsorg i de allra flesta fall. Uppgifterna beskriver dock inte allt som är 

viktigt att veta, och goda omdömen på ett kvalitetsområde är i sig ingen 

garanti för att god vård och omsorg bedrivs i verksamheten. Därför är 

den individuella uppföljningen som biståndshandläggarens gör av stor 

vikt för att följa upp att de insatser som beställts blir utförda på ett sätt 

som innebär god kvalitet för den enskilde äldre. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-63-2014. 
 

Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt tjänstgörande ersättaren Lotta 

Gravenius (FP) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Det är för alla organisationer viktigt att det finns tydliga strategier, mål 

och strukturer för verksamheterna som bedrivs inom ramarna för dem. I 

vissa fall, exempelvis när det gäller särskilt utsatta personer, är detta 

extra viktigt – inte minst för att säkerställa god kvalitet och 

uppföljningsmöjligheter. 

 

Det är därför glädjande att ta del av verksamhetsuppföljningen för 

äldreomsorgen som utförs i vårt område: både för att den är tydlig och 

välskriven men också för att den beskriver viktig verksamhet som 

dessutom präglas av både god kvalitet och ett pågående 

förbättringsarbete. 

 

Vi vill framföra vårt varma tack till alla de duktiga och engagerade 

personer som arbetar inom äldreomsorgen. 

 
Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl (S) anmälde ett särskilt uttalande.  

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 50 

 

 

  

Av verksamhet vid demensboende bör en uppföljning av hur de extra 

medel som verksamheterna kan äska ingå.  

 

Vårdtyngden vid respektive verksamhet framgår ej varför det inte går 

att bedöma om det är rätt bemanning och tillräcklig kompetens vid 

varje demensenhet. 

 

Inom hemtjänsten är andelen deltidsanställda stort och det är inte 

tillfredsställande. Därtill saknar vårdbiträden vid vissa företag i alltför 

hög utsträckning adekvat utbildning. 

 

Att det brister i dokumentation om brukarna är en vanlig notering. 

Kanske för att det är ett i upphandlingen angivet krav. Men hur och när 

kan en vårdgivare skiljas från uppdraget om det fortgår? Det finns 

också anledning att misstänka att de företag som anställer anhöriga är 

de som har sämst dokumentation. Överlag finns det en problematik 

kring anhöriganställda som vi inte kan bortse ifrån. Det finns t ex 

rapporter som visar att våld och övergrepp är ett stort problem. I en 

enkät som socialstyrelsen har gjort har t ex 15-50 procent av de 

tillfrågade anhörigvårdarna svarat att de begått någon form av 

vanvård/övergrepp gentemot en närstående med demenssjukdom. Det 

är oerhört allvarligt. 

 

Den mall som används vid verksamhetsuppföljningen bör utvecklas så 

att vi som politiskt ansvariga bättre kan se styrkor och svagheter i den 

granskade verksamheten. Som den är utformad nu säger den för lite 

om kvaliteten i verksamheterna. 

 
Särskilt uttalande 3 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Vi i Miljöpartiet har tidigare uttryckt en skepsis angående 

uppföljningarnas förmåga att spegla verkligheten. Vi skulle vilja att 

uppföljningsrapporterna också skildrade de anställdas uppfattning. Vi 

skulle gärna se siffror på antal sjukdagar för personalen. Då skulle det 

möjligen vara lättare att se orsaker och mönster. 

 

För 2013 kan man i alla fall utläsa att verksamheterna i egen regi  i 

stort sett har 100% tillsvidareanställda och att det är vanligast att 100% 

av personalen har adekvat utbildning. Så ser det inte ut hos 

entreprenörerna och de privata aktörerna.  Där är det vanligt att 80 % 

är tillsvidareanställda och 80-90% har adekvat utbildning. Det är svårt 

att påverka personalens situation hos de privata företagen. 
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Sämst är det inom hemtjänsten där det vanligaste är att endast 25% av 

personalen är tillsvidareanställd och att mindre än 80% har adekvat 

utbildning. Längre tal än ”mindre än 80%” finns inte att redovisa. I 

viss mån kan de dåliga siffrorna bero på att det finns många 

anhöriganställda men när man tittar på siffrorna så är det inte endast 

den gruppen som avses. Det finns också några undantag med bra 

siffror.  

 

Man bör nog försöka titta bakom siffrorna som presenteras och 

jämföra med boenden som man känner till väl. Hur ser det ut 

egentligen i vardagen. I vårt fall finns flerårig erfarenhet av Caremas 

demensboende på Rotsunda strand med besöks närvaro minst 6 timmar 

i veckan vid olika tidpunkter på dagen och kvällen, både vardagar och 

helgdagar. 

 

Personalen på vårdavdelningarna beskrivs i uppföljningsrapporten vara 

10,5 personer på 27 boende. Varje avdelning har 9 dementa personer. 

Det skulle betyda 3,5 personal per avdelning och dag. Men i 

verkligheten saknas nästan varje dag minst 1 personal på grund av 

korttidsfrånvarande. Arbetet är tungt, frustrerande och deprimerande så 

det är förståeligt men det händer nästan aldrig att det finns 3 personal 

samtidigt. Personalen ska dessutom göra inköpslistor för varor som ska 

beställas, dokumentera, städa, bädda, byta blöjor, duscha varje boende 

en gång i veckan, koka potatis, tvätta, stryka och följa med boende till 

sjukhus vilket händer relativt ofta och kräver medverkan av 2 personal.  

Det står förprickat att man kan välja mellan minst tre maträtter. I en 

kommentar visar det sig vara två olika rätter under en dag. Någon 

valfrihet vid en enskild måltid finns inte. Det betyder inte att maten är 

dålig men valmöjlighet finns inte. Regelbunden utevistelse i närmiljön 

förekommer vid något enstaka tillfälle. Däremot kan man sitta på två 

olika terrasser eller balkonger beroende på vilket våningsplan 

avdelningen ligger på. 

 

Sjukfrånvaron är en viktig punkt för den påverkar allt på en avdelning.  

Det skulle vara intressant att jämföra statistik för korttidsfrånvaro med 

antal anställda, 3,5 per dag. De som arbetar i vården klagar också över 

att det aldrig kommer in en ersättare om någon är borta en dag. Det för 

ju med sig att de som finns på plats måste klara den frånvarandes 

arbete också med den stress som redan finns med 9 sinsemellan 

mycket olika och gravt dementa personer. 

 

Hur ska man kunna få en användbar och korrekt beskrivning av vården 

inom äldreomsorgen av verksamhetsuppföljningen?  Som den nu är 

upplagd blir det svårt. Det här sättet säger inte mycket om verkligheten. 
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§ 27 

Information om genomförd uppföljning av nämndens 
egenregiverksamheter inom funktionsnedsättning och 
socialpsykiatri 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Förvaltningen har under våren och hösten 2013 genomfört 

uppföljningar inom fyra gruppbostäder enligt lagen om särskilt stöd till 

vissa funktionshindrade (LSS) och ett gruppboende enligt 

socialtjänstlagen (SoL). Samtliga verksamheter drivs i egen regi. 

Uppföljningen har omfattat två delar, dels en kvalitetsuppföljning och 

dels en uppföljning av hälso- och sjukvårdsinsatserna inom bostad med 

särskild service. Förvaltningens medicinskt ansvariga sjuksköterska 

(MAS) har deltagit vid samtliga uppföljningar. Uppföljningarna har 

genomförts med stöd av stadens mallar som används vid all uppföljning 

av verksamhet inom lagen om valfrihet (LOV), oavsett regiform. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.1.-142-2014. 
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§ 28 

Paraplysystemets säkerhet och ändamålsenlighet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat säkerhet och ändamålsenlighet i stadens 

paraplysystem (sociala system). Granskningen innefattar rutiner och 

organisation för arbetet med de sociala systemen hos 

stadsledningskontoret, Bromma och Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnder samt socialnämnden och äldrenämnden. Även 

företrädare för leverantören av systemet, Tieto, har intervjuats. I 

rapporten görs en rad påpekanden som tar upp informationssäkerhet, 

säkerhet vid behörighetshantering, åtkomstkontroll samt kontinuitets- 

och avbrottsplaner bland annat. Granskningen visar att det finns brister 

i behörighetshantering, vilket kan påverka säkerheten i systemet. 

Granskningen visar också att de granskade förvaltningarna har ett stort 

antal användare med högre behörighet än vad deras arbete kräver. I 

rapporten påpekas att varje förvaltning ansvarar för att ta fram en lokal 

kontinuitetsaplan. Dessa planer ska beskriva vad som ska göras om och 

när de sociala systemen är otillgängliga. Vid utförda 

stickprovskontroller i stadens förvaltningar har det framkommit att 

dessa planer inte alltid finns framtagna. Vidare konstateras i rapporten 

att det inte genomförts någon riskanalys för hela paraplysystemet. Det 

har heller inte genomförts någon riskanalys av systemets teknikval, 

uppbyggnad och framtida kostnad. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.2.-120-2014. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 55 

 

 

  

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 56 

 

 

  

§ 29 

Information om remissvar – förslag till nya föreskrifter och 
allmänna råd från Socialstyrelsen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Stadens begäran om yttrande inkom till förvaltningen den 16 december 

2013 och skulle besvaras senast den 31 januari 2014. På grund av den 

korta remisstiden och svårigheterna att därför hinna ta upp ärendet för 

beslut i nämnden, ombads förvaltningen att avlämna ett 

kontorsutlåtande före den 31 januari. Förvaltningen ställer sig i 

huvudsak positiv till Socialstyrelsens förslag om nya förskrifter och 

allmänna råd, som samlat tar upp allt om dokumentation inom 

socialtjänsten. Den tydliga strukturen underlättar för socialtjänstens 

medarbetare att söka information. Även förslaget om allmänna råd om 

barn och unga, som enbart tar fasta på handläggningen och inte på 

dokumentationen, har bättre struktur och ger bättre överblick än 

tidigare föreskrifter och allmänna råd. Förvaltningen har dock några 

synpunkter på förslagets innehåll om dokumentation av samtycke, om 

svårigheterna att som avsikten är, återsöka beslut vid tidigare 

anmälningar om barn samt att ambitionen med gemensam struktur och 

terminologi i processer och dokumentation inte kommer att gälla vid 

insatser hos Statens Institutionsstyrelse, där genomförandeplan har fått 

beteckningen behandlingsplan.   

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. Dnr 1.5.1-834-2013. 
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§ 30 

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Skrivelse, Angående anhöriginvandringen, Mia Päärni m.fl. (S). 

 

Skrivelse, Angående att parkvägarna i Rinkeby behöver renoveras, Mia 

Päärni m.fl. (S). 

 

Skrivelse, Angående subventioner av möteslokaler för 

pensionärsföreningar, Mia Päärni m.fl. (S). 

 

Skrivelse, Angående att städningen måste bli bättre, Mia Päärni m.fl. 

(S). 
 

Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 31 

Konferenser och utbildningar 

Ordföranden Bo Sundin (M) informerade nämnden om inkomna 

inbjudningar till följande utbildningar; 

 
 Konferensen Vuxna och psykisk hälsa som arrangerades av Expo 

Medica den 13-14 mars 2014 i Stockholm.  

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade att 1+1 ledamöter eller ersättare från 

nämnden skulle delta i konferensen. Från majoriteten anmäldes Aku 

Tarras-Wahlberg (M) och från oppositionen anmäldes Kerstin Aggefors 

(S). 

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 

 
 Konferensen Demokratidagen 2014 som arrangeras av Sveriges 

kommuner och landsting (SLK) den 3 april 2014 i Stockholm.  

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade att 2+2 ledamöter eller ersättare från 

nämnden får delta i konferensen. Från majoriteten anmäls Sten 

Collander (M) och Rahma Dirie (M) och från oppositionen anmäls 

Hugh Sindie (S) och Ahmet Music (MP). 

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 
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§ 32  

Postlista 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Anmälan av postlista från den 22 januari 2014 till och med den  

5 mars 2014.  
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§ 33  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Lokala pensionärsrådets protokoll från den 12 februari 2014. 
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§ 34 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Funktionshinderrådets protokoll från den 30 januari 2014. 
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 § 35 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2014-03-06 Information om tillstånd för 

aktgranskning 

Dnr:2.8.-0661-2014 

Beviljat Kerstin Alnervik 

verksamhetsområdesche

f 

2014-01-17 Konferensresa för MST 

Järva till London 12-13 maj 

2014 

Dnr: 1.2.1.-046-02014 

Beviljat Olle Johnselius  

stadsdelsdirektör 
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§ 36 

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Inga inkomna skrivelser eller rapporter fanns att anmäla.  

 

 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 64 

 

 

  

§ 37  

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

1. Protokoll nr1 Stockholms kommunstyrelsens funktionshinderråds 

sammanträd 2014-01-20 

 

2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2014-02-14, § 

15 Huvudavtal och Delprojektsavtal inom ramen för 2013 års 

Stockholmsförhandling, dokid: 14748 

 

3. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2014-02-14, § 

16 Reviderad upphandlingspolicy – innovationer och krav på 

samhällsansvar i stadens upphandlingar, dnr:1.5.1.-252-2013 

 

4. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 2014-02-14, § 

22 Motion om en trygghetskarta för Stockholm, dnr: 1.5.1.-224-2012 

 

5. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 2014-02-04, § 6 

Avrapportering av förvaltningens insatser mot cannabis, år 2013. dokid: 

14686 

 

6. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 2014-02-04, § 8 

Funktionshinderinspektörernas årsrapport år 2013. dokid: 14680 

 

7. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 2014-02-04, § 11 

Lägesrapport 1 från projekt SkolFam. dokid: 14681 

 

8. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 2014-03-05, § 4 

Avstämning av mål och budget för 2014 

 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 MARS 2014 

BLAD 65 

 

 

  

§ 38  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Sociala delegationens protokoll från den 12 februari 2014, den 26 

februari 2014 och den 12 mars 2014. 

 


